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   PROFILY ŘEČNÍKŮ 
Debata “Budoucnost evropské energetiky”, 1. března 2011 od 17.00h, Evropský dům, 

Jungmannova 24, Praha 1 
 

 
 
 

 
 

 

PhDr. Miloslav Ransdorf, CSc., člen Výboru Evropského parlamentu pro 
průmysl, výzkum a energetiku 
Miloslav Ransdorf je držitelem doktorátu filozofie a kandidát věd na 
Filozofické fakultě Univerzity Karlovy. V letech 1993-2004 působil jako 
místopředseda pro zahraniční otázky ÚV KSČM. V letech 1990-1992 byl 
poslancem Federálního shromáždění ČSFR a později poslancem Poslanecké 
sněmovny ČR (1996-2004). Později působil jako místopředseda Zahraničního 
výboru PS PČR (1998-2004). Je autorem mnoha knih a studií. Ve druhém 
volebním období v Evropském parlamentu působí jako člen Výboru 
Evropského parlamentu pro průmysl, výzkum a energetiku a Delegace ve 
Výborech pro parlamentní spolupráci EU-Kazachstán, EU-Kyrgyzstán a EU-
Uzbekistán a pro vztahy s Tádžikistánem, Turkmenistánem a Mongolskem a 
delegace v Parlamentním shromáždění Euronest. 

 

Ing. Roman Portužák, CSc., ředitel odboru elektroenergetiky Ministerstva 
průmyslu a obchodu ČR 
Vystudoval Vysokou školu Báňskou v Ostravě, obor silnoproudá 
elektrotechnika a získal vědecká hodnost v oboru elektroenergetika. Od roku 
1990 do roku 2003 pracoval v Severomoravské energetice, a.s. na různých 
funkcích jako například manažer Strategických informací nebo obchodní 
ředitel. V letech 2004 až 2008 působil jako samostatný konzultant v energetice 
na tuzemských i zahraničních projektech. Od září 2008 je pověřený řízením 
odboru elektroenergetiky Ministerstva průmyslu a obchodu, kde v působnosti 
tohoto odboru je rovněž vyhodnocování a aktualizace státní energetické 
koncepce. Dále zastupuje Českou republiku v řídící radě Mezinárodní 
energetické agentury a je místopředsedou Správní rady Technologické 
platformy „Udržitelná energetika ČR“ a další. 
 

 

 

Ing. Václav Hrabák, předseda energetické sekce a člen představenstva 
Hospodářské komory ČR 
Vystudoval Vysokou školu Báňskou v Ostravě. Od roku 1972 do roku 1993 
pracoval v různých řídících funkcích v závodě Energetika, bývalého POLDI 
Kladno a.s. Od roku 1993 působí jako ředitel a jednatel  středně velké 
energetické společnosti ITES, spol. s r. o. Václav Hrabák je členem 
představenstva Hospodářské komory ČR  a  předsedou její energetické sekce a 
viceprezidentem Cechu topenářů a instalatérů ČR a Asociace menážních firem. 
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Ing. Martin Sedlák, energetický expert Hnutí DUHA, ekologické organizace 
dlouhodobě se věnující tématům české energetiky 
Vystudoval energetické inženýrství na Vysokém učení technickém v Brně. Na 
energetice ho nejvíce zajímají obnovitelné zdroje, energetická politika a vztah 
energetiky k životnímu prostředí. V Hnutí DUHA je zaměstnán v programu 
Energie od roku 2005. Je autorem řady studií a informačních listů. Podílí se na 
legislativní a mediální práci programu Energie. Koordinuje projekt Chytrá 
energie, který zaštiťuje společnou iniciativu ekologických organizací směřující 
k přeměně české energetiky. 
 

 

JUDr. Zuzana Krejčiříková, ředitelka evropské agendy ČEZ, a.s. 
Zuzana Krejčiříková je ředitelkou kanceláře společnosti ČEZ v Bruselu a 
současně manažerkou útvaru Evropská agenda ČEZ v Praze. Ve společnosti 
ČEZ pracuje od roku 2006. Do roku 2006 pracovala jako právník lingvista na 
Evropském soudním dvoře v Lucemburku. Specializuje se na evropské právo 
s důrazem na oblast energetiky, životního prostředí a hospodářskou soutěž. Je 
členem pracovních skupin evropského energetického sdružení Eurelectric, 
Evropského jaderného fóra a dalších mezinárodních organizací. Vystudovala 
Právnickou fakultu University Karlovy v Praze, je držitelkou diplomu 
z francouzského práva z Právnické fakulty University v Toulouse a Paříž II a 
diplomu anglického práva z Právnické fakulty University v Cambridge. 
 

 

Ing. Mgr. Alena Vlačihová, CEBRE – Česká podnikatelská reprezentace při EU 
(moderátor) 
Vystudovala Filozofickou fakultu na Palackého universitě a Ekonomicko-
správní fakultu na Masarykově universitě a strávila několik měsíců na 
universitách v Lille a Rennes. Diplomovou práci o důchodové reformě psala ve 
výzkumném ústavu makroekonomických studií a mezinárodních financí v Nice. 
Absolvovala stáž na Generálním ředitelství Lidské zdroje v Evropské komisi. 
Působila na Ministerstvu financí ČR, kde se věnovala přípravám ČR na 
předsednictví v Radě EU. Pravidelně publikuje o různých aspektech EU a 
přednáší na Vysoké škole finanční a správní v Praze.  
 

    


